



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ທະນາຄານແຫ່ງ ສ.ປ.ປ. ລາວ
ກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ

ເລກທີ 541./ກຄທ
ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 29 / 09 / 2011

ຄໍາແນະນຳ

**ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຊື້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮ
ຫນີ້ທີ່ຖືກຈັດຊື້ນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ**

- ອີງຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຊື້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮຫນີ້ທີ່ຖືກຈັດຊື້ນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ສະບັບເລກທີ 324/ທຫລ, ລົງວັນທີ 19 ເມສາ 2011;
- ອີງຕາມພາລະບົດບາດຂອງກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ ສະບັບເລກທີ 08/ທຫລ, ລົງວັນທີ 25 ມີນາ 2005.

I. ຈຸດປະສົງ

ຄໍາແນະນຳສະບັບນີ້ ວາງອອກເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແນະນຳຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນບາງມາດຕາຂອງຂໍ້ຕົກລົງ ສະບັບເລກທີ 324/ທຫລ, ລົງວັນທີ 19 ເມສາ 2011, ວ່າດ້ວຍການຈັດຊື້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ໃຫ້ມີຄວາມຊັດເຈນຖືກຕ້ອງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ການປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງດັ່ງກ່າວເປັນເອກະພາບໃນທົ່ວລະບົບທະນາຄານທຸລະກິດ.

II. ອະທິບາຍສັບ

1. ຂໍ້ຕົກລົງ ຫມາຍເຖິງ ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຊື້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮຫນີ້ທີ່ຖືກຈັດຊື້ນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ສະບັບເລກທີ 324/ທຫລ, ລົງວັນທີ 19 ເມສາ 2011;
2. ສັນຍາຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດລ່ວງຫນ້າ ຫມາຍເຖິງ ສັນຍາຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນອານາຄົດ ລະຫວ່າງທະນາຄານກັບລູກຄ້າຕາມການຕົກລົງເທິງດີນຳກັນທັງສອງຝ່າຍໂດຍກຳນົດສະກຸນເງິນ, ອັດຕາແລກປ່ຽນ, ຈຳນວນ ແລະ ກຳນົດເວລາໃນການຊື້-ຂາຍລ່ວງຫນ້າຢ່າງຈະແຈ້ງ.

3. ຫນີ້ທີ່ບໍ່ໃຫ້ຄິດໄລ່ດອກເບ້ຍຄ້າງຮັບ ຫມາຍເຖິງ ຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກ, ຊຶ່ງທະນາຄານຕ້ອງຢຸດເຊົາການຄິດໄລ່ດອກເບ້ຍ ຂອງຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກດັ່ງກ່າວເຂົ້າເປັນລາຍຮັບຂອງທະນາຄານ, ດອກເບ້ຍຄ້າງຮັບທີ່ສະສົມມາກ່ອນຫນ້ານັ້ນ ຕ້ອງລ້າງອອກຈາກບັນຊີດອກເບ້ຍຄ້າງຮັບ ແລ້ວບັນທຶກຢູ່ບັນຊີດອກເບ້ຍຄ້າງຮັບຈາກຫນີ້ທວງຍາກ. ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ, ໃຫ້ທະນາຄານສືບຕໍ່ຄິດໄລ່ ແລະ ຕິດຕາມດອກເບ້ຍຢູ່ນອກໄປສະຫລຸບຊັບສົມບັດ ຕາມຫລັກການບັນຊີທີ່ທະນາຄານ ແຫ່ງສປປ ລາວ ກຳນົດອອກ.

III. ການຈັດຊັ້ນຫນີ້

ຫນີ້ປົກກະຕິ, ຫນີ້ຄວນເອົາໃຈໃສ່ສາມາດຈັດຊັ້ນເປັນຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກ ຖ້າທະນາຄານພິຈາລະນາເຫັນວ່າ ມີປັດໄຈພາຍນອກອາດສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການດຳເນີນທຸລະກິດຂອງລູກຫນີ້ ເຊັ່ນ: ວິກິດການທາງເສດຖະກິດ, ໄພທຳມະຊາດ ແລະ ອື່ນໆ.

ຫນີ້ທີ່ຄວນເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກ ພາຍຫລັງທີ່ລູກຄ້າຊຳລະຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍຄົບຖ້ວນ ຫລື ສ່ວນໃດສ່ວນຫນຶ່ງ ຂອງຍອດຄ້າງຊຳລະ, ການຈັດຊັ້ນຫນີ້ແມ່ນ ໃຫ້ທະນາຄານພິຈາລະນາຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 4 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງ.

IV. ການປ່ຽນຫນີ້ທີ່ເປັນສະກຸນເງິນຕາຕ່າງປະເທດມາເປັນສະກຸນເງິນກີບ

ການປ່ອຍກູ້ຂອງທະນາຄານທີ່ເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຖ້າລູກຫນີ້ບໍ່ມີແຫລ່ງລາຍຮັບເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ທະນາຄານຕ້ອງເຮັດສັນຍາຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດລ່ວງຫນ້າ ກັບລູກຄ້າ ໃນຈຳນວນເງິນທີ່ພຽງພໍເພື່ອມາຊຳລະຫນີ້ຕາມເງື່ອນໄຂສັນຍາ. ຖ້າຫາກບໍ່ມີສັນຍາຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດລ່ວງຫນ້າ ທະນາຄານຕ້ອງຈັດຊັ້ນຫນີ້ດັ່ງກ່າວເປັນຫນີ້ຕ່ຳກວ່າມາດຕະຖານ ຫລື ຕ່ຳກວ່ານັ້ນ ໃນມື້ເຊັນສັນຍາ ແລະ ຫັກເງິນແຮ່ໃຫ້ຄົບຖ້ວນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງ.

ຫນີ້ທີ່ບໍ່ມີແຫລ່ງລາຍຮັບເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຫາກຖືກຈັດຊັ້ນເປັນຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກ, ທະນາຄານຕ້ອງປ່ຽນຫນີ້ດັ່ງກ່າວເປັນສະກຸນເງິນກີບຕາມອັດຕາແລກປ່ຽນໃນມື້ທີ່ກາຍ ເປັນຫນີ້ຕ້ອງຮັບທວງຍາກ ແລະ ສືບຕໍ່ບັນທຶກໄວ້ໃນບັນຊີເປັນເງິນກີບຈົນກວ່າຈະໄດ້ຮັບການຊຳລະເງິນກູ້ຄົບຖ້ວນ ຫລື ຖືກລ້າງອອກຈາກບັນຊີ, ແຕ່ສັນຍາແມ່ນຍັງຕ້ອງຮັກສາໄວ້ຕາມສະກຸນເດີມ.

V. ການບັບປຸງໂຄງສ້າງຫນີ້

ຈຸດປະສົງຂອງການບັບປຸງໂຄງສ້າງ ແມ່ນເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ລູກຫນີ້ສາມາດສືບຕໍ່ດຳເນີນທຸລະກິດ ແລະ ຊຳລະຫນີ້ຄືນໃຫ້ແກ່ທະນາຄານຢ່າງຄົບຖ້ວນ. ສຳລັບຫນີ້ປົກກະຕິ ລູກຫນີ້ມີການດຳເນີນທຸລະກິດທີ່ດີ ການບັບປຸງອັດຕາດອກເບ້ຍໃຫ້ແກ່ລູກຫນີ້ດັ່ງກ່າວ ຕາມກົນລະຍຸດ

ທາງການຕະຫລາດ ແລະ ບັບປຸງງວດຊໍາລະໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວຈິງຂອງໂຄງການ ບໍ່ຖືວ່າເປັນການບັບປຸງໂຄງສ້າງຫນີ້.

ການບັບປຸງໂຄງສ້າງຫນີ້ແຕ່ລະບັ້ງຕ້ອງມີເງື່ອນໄຂຄົບຖ້ວນຕາມທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງ.

ທະນາຄານຕ້ອງແຕ່ງຕັ້ງພາກສ່ວນຄົ້ນຄວ້າບັບປຸງໂຄງສ້າງຫນີ້ ທີ່ເປັນເອກະລາດຈາກພາກສ່ວນຄົ້ນຄວ້າ/ວິເຄາະການປ່ອຍສິນເຊື້ອ. ການບັບປຸງໂຄງສ້າງຫນີ້ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ ບໍ່ເກີນ 2 ຄັ້ງ ນັບຕັ້ງແຕ່ສັນຍາສະບັບເດີມເປັນຕົ້ນໄປ, ອາຍຸການຂອງສັນຍາສະບັບບັບປຸງໃໝ່ແຕ່ລະຄັ້ງບໍ່ໃຫ້ເກີນອາຍຸສັນຍາເດີມ.

VI. ການຫັກເງິນແຮຫນີ້ທີ່ຖືກຈັດຊັ້ນ

ການຫັກເງິນແຮຫນີ້ທີ່ຖືກຈັດຊັ້ນ ຕ້ອງຖືກປະຕິບັດຢ່າງເປັນປະຈໍາໃນແຕ່ລະເດືອນຕາມການປ່ຽນແປງຕົວຈິງຂອງຫນີ້ແຕ່ລະບັ້ງ.

VII. ການລ້າງ ແລະ ເກັບຄືນຫນີ້ສູນ

ຫນີ້ສູນທີ່ຫັກສໍາຮອງຄົບຖ້ວນແລ້ວ ຕ້ອງຖືກລ້າງອອກໄປຕິດຕາມຢູ່ນອກໄປສະຫລຸບຊັບສົມບັດ, ພາຍຫລັງທີ່ໄດ້ຮັບການອະນຸມັດຈາກສະພາບໍລິຫານ ຫລື ຄະນະກຳມະການສິນເຊື້ອ ຫລື ບຸກຄົນທີ່ມີສິດອໍານາດ, ການລ້າງຫນີ້ສູນຊໍາສຸດບໍ່ໃຫ້ກາຍໄຕມາດສຸດທ້າຍຂອງປີ.

ການລ້າງ ແລະ ເກັບຄືນຫນີ້ສູນ ແມ່ນໃຫ້ປະຕິບັດຕາມຫລັກການບັນຊີ ທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວກຳນົດອອກ.

VIII. ການລາຍງານ ແລະ ການຜັບຮົ່ກສາເອກະສານ

ທະນາຄານຕ້ອງລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຊັ້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮ ຕາມແບບຟອມທີ່ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກຳນົດອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

ທະນາຄານຕ້ອງເກັບຮັກສາບັນດາເອກະສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຈັດຊັ້ນຫນີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮ ແລະ ຕ້ອງສະໜອງເອກະສານດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ແກ່ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕາມການສະເໜີ.

ຄໍາແນະນໍາສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດນັບແຕ່ມີລົງລາຍເຊັນເປັນຕົ້ນໄປ. ລະບຽບການໃດທີ່ຂັດກັບຄໍາແນະນໍາສະບັບນີ້ລ້ວນແຕ່ຖືກຍົກເລີກ.

ຫົວຫນ້າກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ



ພຸດທະໄຊ ສີວິໄລ